
Sosedje niso prijazni do nas
Vzgojno varstveni zavod v Novem

Polju zaposluje 3 vzgojiteljice, ki
skrbijo za 95 malčkov. Vzgojiteljice
delajo od 7.30 do 12.30, nato pa
prepustyo otroke vaiuhii^i. Ena teh
vzgojiteljic je tudi Branka Mak, po-

ročena, stara 21 let, doma iz Ljub-
ljane. Na delo se vozi z avtobusom,
kai je pa ne oviia pri delu, niti ji ne
vzame preveč časa, saj so avtobusne
zveze zelo dobie ir tako se resnično
lahko polno posveti poklicu in delu.

,,Vaša služba je delo z otroki!
Imate morda že tudi vi kaj otrok? "

,,Imam punčko, staro nekaj nad
leto dni."

,,In vam da otrok dosti dela? "
,,Dela da, toda doklei je en sam,

mi ga ne da toliko, da ne bi zdržala
doma."

,,Kako pa usklajate vzgojo otroka
doma z vzgojo otrok v vrtcu? "

,,Mislim, da zelo dobro. V naj-
večje tenčine poznam hotenje naj-
manjšega otroka, ker ga imam pri-
liko opazovati doma in dobre stvari
prenašam na otroke v vrtcu, slabe
me pa opozarjajo< katerih se moram
ogibati in kako otroci reagirajo na
nekatere stvari."

,,Vrtec ima 95 otrok in tri vzgoji-
teljice. Mislite, da je to dovolj? "

,,Za to število otrok so tri vzgoji-
teljice absolutno premalo."

,,In zakaj jih nimate več? "
,,Imarn opremalo prostora tako

za otroke kot tudi za vzgojiteljice in
tako smo pač prepuščene sili in raz-
meram, v katerih smo."

,,So otroci zadovoljni pri vas? "
,,Mislim, da so najbolj zadovoljni

staršL Med otroki pa so velike raz-
like. Tu imamo neki red, kateremu
se moiajo vsi podiejaii, radi ali ne-
radi. Nekateri se temu zelo hitro pri-
vadijo, nekateri pa zelo težko. Je pa
tudi to: če se otrok privadi vzgoji-
teljice, potem tudi rad hodi k nam.
So pa tudi taki, ki se zelo težko pri-
vadijo vrtca iiv.s takimi imamo vča-
sih dolgotrajne težave."

,,Kako mislite, da delo vzgoji-
teljice opravljate vi, mislim pred-
vsem na priljubljenost med otroki in
nadelo z njimi? "

,,Zase vem, da delo opravljam v
redu in z veseljem. Nisem šla v ta
poklic zato, da bi bila samo nekje v
službi. Za vzgojiteljico sem šla res z
veseljern in nobeno delo mi pri tem
ni odveč. Največje priznanje moje-
mu delu pa je to, da me nekateri
otroci kličejo kar za mamo in sedaj,
ko bomo otroke ponovno grupirali,
nekateri že naprej jokajo, češ da ne
bodo šli drugam in da ostanejo pri
meni."

,,Pa so starši zadovoljni s takim
načinom vzgoje? "

,,Mislim, da so, vsaj do sedaj ni-
sem slišala kakih pripomb. Verjetno
pa bi o tem več zvedeli, če bi vpra-
šali staiše. Midim pa, da bi morali
biti zadovoljni, saj vsaka vzgoji-
teljica da otroku kar največ more in
- varovati in vzgajati 30 ottok ni
lahka stvar."

,,Kakšno pa je povpraševanje po
otroškem varstvu pri vas? "

,,Kot vem, izredno vejiko. Starši
vsakodnevno stojijo na viatih ali te-
lefonitajo, če imamo kaj prostih
mest. Toda vrtec, delan leta 1967, je
bil - kot kaže - že takrat premaj-
hen oziioma so takrat premalo mi-
slili naprej. Polje je vsak dan večje,
vrtca pa ni nikjer."

,,Torej bi potrebovali novega ozi-
roma večjega? "

,,Seveda, in to zelo kmalu. Ljudje
se stalno naseljujejo, in to predvsem
mladi. Za te družine je potrebno pri-
praviti vzgojno varstvene zavode, če
hočemo, da bodo družine zdrave pa
tako tudi družba."

,,Kaj pa okolica, v kateri stoji
vrtec. Ali ta okolica odgovarja temu
zavodu in miiu otrok v njem? "

,,Ne, to pa ne. Od daleč je videti
še kar v redu, ker je sredi zelenja;
toda malokdo ve, da je to zelenje
precej varljivo in za naše malčke
zelo nevarno. Ljudje in sosedje vrtca
odlagajo v zeleni pas in naše ob-
močje razne smeti in odpadni ma-
terial, ki je za otroke zelo nevaren.
Tudi razne priprave za igie v vrtcu
so stalno pokvaijene, ker jih pokva-
rijo otroci v naši okolici. Mislim, da
bi se glede tega moralo nekaj ukre-
niti in - tudi sosedje sami bi lahko
malo bolj spoštovali na5o posest.
Tragično pa je predvsem to, da nas
otroci, nemalokrat pa tudi starši teh
otrok, ne spoštujejo, da sploh ne
uporabim drugih besed."

,,V naši občini pripravljamo refe-
rendum o samoprispevku, Vi bi bil
namenjen šolstvu, VV zavodom in
drugim prepotrebnim objektom
splošnega ljudskega interesa in za
katere občina ne more dobiti fi-
nančnih sredstev. Zanima me, kako
vi gledate na referendum? "

,,Na tako obliko propagiranja sa-
moprispevka gledam pozitivno in de
bo referendum, bi glasovala zanj.
Seveda pa bi ob takem referendumu
rada vedela, kam bo šel ta denat in
kaj bo zgrajenega. To bi rada vedela
zelo potanko."


